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Protokoll, styrelsemöte Vårberg-Skärholmens Scoutkår 3/2021-03-22

Närvarande: Tre av kårstyrelsens medlemmar närvarade

§ 1 Mötets öppnande
Kårordförande (KO) öppnade mötet

§ 2 Val av mötesordförande
Till mötesordförande valdes KO

§ 3 Val av sekreterare
Mötessekreterare valdes

§ 4 Val av protokolljusterare enligt (Bilaga 1)
Protokollsjusterare utsågs

§ 5 Fastställande av dagordning
Dagordningen godkändes med okej att lägga till under § 17 Övriga frågor.

§ 6 Godkännande av protokoll 1 - 2/2021
Protokoll 1 och 2 godkändes

§ 7 Rapporter
KO/Förvaltning
₋ Har uppdaterat kårpresentationen (Bilaga 2)
₋ Har tvingades skapa ett Microsoftkonto åt kåren för att komma åt Friluftsnätverket.
₋ Har mejlat rätt mycket med tjänstepersonen på sdf.
₋ Hittat ett antal tekniska problem på huvudhemsidan och korrigerat dem.

Postmottagare (Bilaga 3)
Kassör/ekonomi

⇝ Kassarapporten för perioden hade en ingång på 1781,22 och en slutsumma på
1784,22 så vi har faktiskt gjort en liten vinst under den perioden kassarapporten
omfattar. Vi har fått pengar av scouterna (790:-).

⇝ KO har begärt ut ett nytt bankkort eftersom det gamla står i den före detta
kassörens namn. När det kortet kommit och aktiverats kommer det gamla kortet
avaktiveras.

⇝ Delbetalning 1 för den obetalda medlemsavgiften har inte inkommit enligt lagd
betalningsplan. Kontakt tagen och det ska betalas dubbelt i mars bestämdes det.

⇝ Beslöt att vi ska försöka betala tillbaka mindre utlägg till medlemmar i slutet av
månaden, om ekonomin tillåter det. I fortsättningen är målsättningen att mindre
utlägg ersätts månaden efter.
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Medlemsregistrerare
Kollar upp om familjemedlem finns som begrepp i scoutnet.
Utbildning
Inget nytt
Hemsidorna
Se KO/Förvaltning
Facebook
Info om Älvorna utlagt på FB och hemsida. Google analytic peakade som ett direkt svar
på dessa uppdateringar. Vi beslöt vidare att lägga ut en betalannons för Älvorna under
påskveckan.
Avdelningarna
Älvorna:
Se punkt 14
Skogstrollen:
Planen var att köra digitala möten med ett möte IRL i månaden men det fungerar inte på
grund av scouterna bara tramsar. Att ha möten där de kommer ner och hämtar material
och fortsätter jobba hemma fungerar inte heller av samma skäl. Mycket tror vi det beror
på att de inte har något föräldrastöd hemma. Mötena bedrivs därför IRL utomhus för
tillfället.
Småtrollen:
Här har modellen ovan fungerat mycket bättre, med cirka ett riktigt möte (ute) i månaden
och resten av månaden digitalt. Men dessa barn har också det föräldrastöd som ledarna
upplever saknas på upptäckarna.

§ 8 Beslutsrapportering (Bilaga 4)
Genomgången

§ 9 GDPR so far
Rensas regelbundet

§ 10 Hur går det med protokollet för KST 2020?
Är ute på granskning

§ 11 Hur går det med boksluten för 2016 och 2019?
Kvarstår att göra ekonomiska slutdokument för året (2019), i övrigt är bokslutet och
revisionsberättelse klart. Skuldebrev för 2016 är påskrivet och aktuell skuld är uppräknad.

§ 12 Föräldrar på KS-möten?
Då beslutet togs om att bjuda in föräldrar till mötena med kårstyrelsen var Kåren i en
annan utvecklingsfas än vad den är i dag. Att bjuda in föräldrar till mötena med
kårstyrelsen i dag känns inte lika relevant. Kårstyrelsen beslutar därför att scoutföräldrar i
dagsläget inte ska bjudas in till mötena med kårstyrelsen. Något som inte innebär att det
inte kan bli aktuellt igen i framtiden.
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§ 13 Datum för uppvisande av utdrag ur polisregistret
Inget datum bestämdes

§ 14 Uppstarten av Älvorna hur går det?
FB och hemsida uppdaterad och annons ska läggas ut till påsk. Gav många besökare
på huvudhemsidan direkt. Program påbörjat, och Parum och Magna (björnarna) är
uppsydda.

Plats, lite beroende på vilka deltagarna blir. En plats eller flytta runt b.la Tippen,
Västerholm, och gångvägen ner mot Gröna Kåken (GK). Familjemedlemsavgift ska kollas
upp om det finns hos scouterna eller om det bara var vad någon kår kallade det.

§ 15 Ska vi skaffa ett konto hos https://www.gpsquiz.com/ eller liknande så vi kan skapa digitala
tipsrundor?
Finns två alternativ med lite olika upplägg. Ett som inte kräver en app utan går via GPS i
telefonen. Då får man 10 rundor gratis och sen måste man teckna ett årsabonnemang för
250 kr. Det andra hade inget gratis men för 500 kr så får man 100 rundor. Vi bestämde
oss för att testa det första alternativet, eftersom det är gratis, till en början och inte kräver
någon app.

§ 16 Rutiner för styrelsearbetet
Bordlades

§ 17 Övriga frågor
a) Telefon - dyrt att skaffa begagnade telefoner till avdelningarna. Vi får avvakta
b) Extra KST + ekonomisk stämma 2021. Beslöt att det blir 10/5
c) Lokal - Måste leta vidare då vi inte kan ha barnverksamhet i nuvarande lokal.
d) Ny revisor tillfrågad - Hen har tackat ja.

§ 18 Tid för nästa möte
Nästa möte med Kårstyrelsen är 26/4

§ 19 Mötet avslutas
Mötesordförande tackar för visat intresse och avslutar mötet

Mötesordförande:_________________________________________________________

Styrelseledamot:__________________________________________________________
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Bilaga 1

1. Mötet utser en protokollsjusterare
2. Mötessekreteraren färdigställer mötesprotokollet inom en vecka från att mötet hölls och

delar sedan protokollet med den utsedde protokollsjusteraren via dokumentets
delafunktion (bild 1).

3. Protokollsjusteraren justerar protokollet så snart som möjligt men allra senast två
veckor efter att mötet hölls.

4. Protokollsjusteraren delar därefter protokollet med dem som var närvarade vid mötet
via dokumentets delafunktion (bild 1).

5. De övriga deltagarna går igenom protokollet och kommer om nödvändigt med
kommentarer så snart som möjligt men allra senast fyra veckor efter att mötet hölls.
Kommentarer lämnas genom “Infoga kommentar” (bild 2) och märks med den
kommenterandes namn om kommentatorn inte gått in i dokumentet via sin egen
inloggning.
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6. Protokolljusteraren sammanställer de kommentarer som inkommit och gör eventuella
ändringar i protokollet utifrån dem. Observera att alla kommentarer som inte rör stavning
eller grammatik bör diskuteras med den som kommenterat.

7. Efter att eventuella kommentarer införlivats i dokumentet skrivs det ut och tas med på
nästkommande möte med Kårstyrelsen för påskrift av mötesordförande och en annan
styrelseledamot.
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Bilaga 2

Den nedanstående text ligger i sidfoten på originaldokumentet.
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Scouting
Ett av syftena när scoutrörelsen grundades 1907 var att låta unga från olika delar av samhället
mötas och att de med hjälp av dessa möten skulle utvecklas till sin fulla potential. Denna tanke
genomsyrar fortfarande rörelsen genom att vi har en absolut tro på att alla kan bidra med något,
alla människors lika värde, allas rätt att vara sig själva och aktivt arbetar för att alla oavsett
social bakgrund, etnicitet, religion, könstillhörighet eller eventuella funktionshinder ska kunna
vara med och känna sig välkomna hos oss. Något som lett till en rörelse som är väldigt öppen
för olikheter och där många av de barn som, av en eller annan orsak, inte hittar sin plats i
idrottsrörelsen känner sig hemma hos oss.

Sedan bildandet har mycket hänt och förändrats inom scoutrörelsen men visionen om att skapa:

“Unga som gör världen bättre”
Citat från Scouterna

kvarstår fortfarande.

En vision vi värnar om bland annat genom att Scouterna sedan lång tid tillbaka varit en
organisation som gått i bräschen för barn och ungas rätt till en trygg fritid. Bland annat genom
vårt mångåriga arbete mot sexuella övergrepp och mobbning inom rörelsen. Något som i dag
tydligt syns genom vår kurs Trygga möten som alla personer över 18 år i Scouterna måste gå
vart tredje år och att, från och med hösten 2020, dessa personer också måste visa upp ett
utdrag ur polisregistret med samma intervall.

I dag är scouterna världens största ungdomsrörelse med cirka 55 miljoner medlemmar, varav ca
70 000 i Sverige, och betraktas av många som världens största fredsorganisation.
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Scoutmetoden
Scouternas verksamhet bygger på en hög vuxentäthet med närvarande vuxna.Vi bedriver vår
verksamhet enligt en sjudelad pedagogisk modell som heter Scoutmetoden:

Stödjande och lyssnande ledarskap
Ett stödjande och lyssnande ledarskap bygger på hög vuxentäthet med vuxna
som både vet att de fungerar som ledare och förebilder samtidigt som de har
modet att lyssna på sina scouter och anpassa verksamheten efter deras behov
och tankar. Genom möten och aktiviteter i scouterna får scouterna lära sig att leda
sig själv och andra.

Scoutlag och scoutlöfte
Scoutlagen handlar i grund och botten om att vara en schysst kompis och
medmänniska och går som en röd tråd genom all vår verksamhet.

Patrullsystemet
Våra aktiviteter genomförs i små grupper, patruller, där alla får synas och vara
delaktiga. I patrullerna lär sig scouterna att samarbeta, att leda sig själv och
andra och att visa hänsyn.

Learning by Doing
Att själv få prova, våga misslyckas och prova igen, gör att scouterna hela tiden lär
sig nya saker. Genom denna del av scoutmetoden utvecklas scouternas kreativa
förmåga att lösa uppgifter på ett smidigt sätt. De lär sig helt enkelt att tänka
“utanför lådan”.

Lokalt och globalt samhällsengagemang
Vi engagerar oss i och försöker påverka vad som händer i samhället, både i
området där vi bor och ute i världen.

Friluftsliv
Vi försöker vara utomhus så mycket som möjligt. Naturen erbjuder fantastiska
upplevelser och skapar utmaningar där patrullens samarbetsförmåga sätts på
prov. Genom att vara ute lär vi oss också hur viktigt det är att ta ansvar för vår
naturmiljö.

Symboliskt ramverk
En viktig del i vår verksamhet är att skapa gemenskap, sammanhang och
tillhörighet genom symboler, ceremonier och teman. Det kan till exempel
innebära att patrullen samlas runt en lägereld där var och en får berätta hur
deras dag har varit.

Protokoll  3/2020

http://www.scouterna.se/om-scouterna/vad-ar-scouterna/scoutmetoden/


9(16)

Vårberg-Skärholmens scoutkår

Vår verksamhet
Vårberg-Skärholmens scoutkår är en ganska nybildad scoutkår som startade sin verksamhet i
april 2014. Naturligtvis bedrivs vår verksamhet enligt Scoutmetoden som beskrivs ovan men om
man inte är scout kan nog beskrivningen av den kännas väldigt abstrakt. För att alla lättare ska
kunna sätt sig in i vår verksamhet kommer vi därför beskriva vår verksamheten under en av
våra träffar (möten) nedan.

Mötena i vår kår börjar alltid med en samling där vi tänder en lykta och berättar vad vi ska göra
under kvällen. Detta ger scouterna en tydlighet vad det gäller att mötet startat, och de barn som
behöver det, möjlighet att förbereda sig inför programmet.

Efter det har vi ett programpass som kan bestå av att lära sig om naturen, vad man gör om man
går vilse eller hur man tar hand om småsår. Gärna på ett lekfullt sätt eftersom man lär sig bättre
när man har roligt.

Om vi hinner lägger vi därefter gärna in en lek eftersom att leka tillsammans ökar tryggheten
och stärker samhörigheten i gruppen. Dessutom river det ner de sociala barriärer som vi
människor väldigt gärna sätter upp.

Vi avslutar kvällen med en ny samling där vi släcker lyktan och gemensamt ropar vårt rop. Dels
för att ge scouterna ett tydligt avslut och dels för att det här med att ropa tillsammans också
ökar samhörigheten i gruppen.

Vi har i dagsläget två grupper (barn 8-9 år och barn 10 år och uppåt) som träffas en gång i
veckan under skolterminerna. Ovanpå det har vi också verksamhet några helger under varje
termin.
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Vår situation i dagsläget

Vår lokalsituation
Som sagt så startade vi vår verksamhet i april 2014 och att påstå att vår resa vad det gäller en
egen lokal varit tuff är antagligen världens största underdrift. Vi har ända sedan vi bildades haft
svårt med att få tag i en lokal att bedriva vår verksamhet i. Något som är jobbigt för en scoutkår
eftersom vi inom Scouterna ser “Lokalen” som scoutkårens “hem”. och avsaknaden av ett
sådant försvårar vårt arbete med det symboliska ramverket som ingår i scoutmetoden.
Dessutom har det gjort att vi lidit brist på ett förråd att förvara vårt material i.

Bristen på en egen lokal har gjort att vi under långa perioder bedrivit vår verksamhet i
hyresgästernas lokal hos SKB i Vårberg. En lösning som är besvärlig eftersom man dels inte får
boka lokalen mer än för ett tillfälle i taget vilket gör det svårt att bedriva kontinuerlig verksamhet
och som dels, under flera perioder ställt oss helt utan lokal för vår verksamhet på grund av
renoveringar och ombyggnationer. Något som ledde till att vi hösten 2015 nästan tvingades
ställa in all verksamhet. Den enda verksamhet vi då klarade att hålla igång var vår öppna
familjescoutverksamhet.

Senare samma höst fick vi emellertid äntligen möjlighet att hyra en egen lokal men i juni 2016
stod vi åter utan lokal då vi oväntat vräktes på grund av ombyggnad. Hösten samma år var vi
åter tillbaka hos SKB men under vintern 2017 tvingades vi ha all verksamhet ute på grund av en
ny renovering. Något som kanske låter som om det skulle vara enkelt för scouter men som ofta
stupar på brist på toaletter och att det är för mörkt utomhus. Det är ont om ordentligt upplysta
platser i Vårberg. Vi hade nog faktiskt inte klarat den perioden utan hjälp av Fryshuset som lät
oss låna deras toaletter vid behov.

I augusti 2017 fick vi äntligen tag i en liten lokal till överkomligt pris på Rönnholmsgränd i
Vårberg. Problemet är bara att den är för liten för att fungera som mycket annat än förråd och
att vi egentligen inte får bedriva verksamhet i den eftersom den saknar ordentliga
utrymningsvägar. Vi fortsatte därför att bedriva verksamheten hos SKB men i början av
vårterminen 2018 tvingades vi tyvärr lämna den på grund av att man höjde hyran per tillfälle till
en nivå som vår ekonomi inte klarade. Under vårterminen 2018 bedrev vi därför vår verksamhet
mestadels utomhus med basen vid lokalen på Rönnholmsgränd. Någon gång under den
vårvintern tog emellertid Johannesdals villaägareförening kontakt med oss och erbjöd oss att
hyra deras samlingslokal Ängsgården per tillfälle till ett mycket förmånligt pris. Tack vare detta
har vi nu tillgång till en lokal som åtminstone fungerar hyggligt för våra behov under normala
omständigheter. Restriktionerna med anledning av coronapandemin har emellertid åter tvingat
ut oss till samma brist på toaletter och samma mörker som förut.
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Medlemsantal och medlemsutveckling
I dagsläget har vi 21 medlemmar vilket kan låta lite när vi funnits i nästan sju år men som de
flesta säkert förstår har vår tuffa lokalhistoria satt sina spår i vår möjlighet att rekrytera och
därmed också i vår medlemsutveckling. Dessutom bedriver vi ju vår verksamhet i ett så kallat
utsatt område vilket i hög grad påverkar människors vilja att engagera sig i föreningar (Stad i
samverkan, s. 17-21). Ytterligare en försvårande omständighet för vår medlemsutveckling är
den etniska diversiteten i vårt upptagningsområde och att många av områdets barn inte går i
skolan här. Trots att vi försöker vara ute och rekrytera i områdets skolor i början på varje
hösttermin har vi svårt att nå fram till alla barn och deras föräldrar, antagligen beroende av en
giftig cocktail bestående av barn som går i andra skolor än områdets, social utsatthet,
språksvårigheter, okunskap om hur fritidsaktiviteter för barn i Sverige organiseras och i viss mån
okunskap om vad Scouterna är för något. För trots att scoutrörelsen internationellt sett är väldigt
stor så är den främst knuten till städerna. Något som innebär att människor uppvuxna på
landsbygden kanske aldrig mött den.
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Vårt nuvarande och framtida samhällsengagemang
Som beskrivs ovan så ingår “Lokalt och globalt samhällsengagemang” som en del i
Scoutmetoden. De flesta scoutkårer i Sverige försöker därför bedriva någon form av
samhällstillvända aktiviteter där anordnandet av valborgsfirande och julmarknader inte är
ovanliga.

Mycket på grund av att vi verkar i ett utsatt område har vi valt att utvidga vårt
samhällsengagemang längre än de flesta andra scoutkårer. Bortsett  från att vi, som bekant,
arrangerar valborgsfirandet i Vårberg i samarbete med Skärholmens stadsdelsförvaltning sedan
2018 har vi också sedan vårt bildande anordnat reflexjakter öppna för allmänheten varje höstlov.
Nu under coronapandemin har vi dessutom startat en aktivitetssida (Aktivitetstips från
Vårberg-Skärholmens scoutkår) riktad till allmänheten och också haft digitala lovaktiviteter
under höst och jullov. Historisk har vi dessutom bland annat deltagit i Skärholmsdagen,
Parkernas dag, haft ett samarbete med Fryshuset kring sommarlovsaktiviteter och bedrivit
öppen familjescouting. Ovanpå det har vi också försökt intresserat avdelningen Stadsutveckling
hos Skärholmens stadsdelsförvaltning för att vi skulle få skapa en bi eller fjärilsrestaurang med
lite stöd från dem.

Som ett led i vårt framtida samhällsengagemang beaktar vi alla förslag och förfrågningar vi får
men de förslag om vad vi skulle kunna hjälpa till med i framtiden som vi själva har är:

● skräpplockningsevent
● skapandet av en central fjärils/birestaurang
● aktiviteter kring såpbubblans dag (andra söndagen i april varje år)
● äggjakt till påsk
● tipspromenader
● skattjakter för barn under skollov
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Våra utmaningar

Lokalsituationen
I dagsläget byggs väldigt många lokaler i Vårberg och Skärholmen om till lägenheter. De som
blir kvar tar fastighetsägarna ut i det närmaste hutlösa hyror för. 100 kr/m2 och månad är det
normala vilket gör att en förening av vår storlek och med vår ekonomisk kapacitet  inte har
möjlighet att hyra en verksamhetslokal.

Ekonomin
I dagsläget är vår ekonomi mycket ansträngd. Mycket beroende på att det enda stöd vi uppbär
från samhället är ca 1 200 kr/år i stadsbidrag. Det stöd som vi skulle kunna söka från
Stockholms stad består i dag av tre delar, medlemsaktivitetsstöd, hyresbidrag och
föreningsstöd. De två första har vi ingen möjlighet att få eftersom vi inte har tillräckligt med
ungdomsmedlemmar och inte bedriver verksamhet i vår lokal på den nivå som krävs. Vad det
gäller det lokala föreningsstödet så är det utformat på ett sätt som gör att vi inte heller kan få
det. Vid jul 2020 ombads vi att söka “för att påtala behovet” efter att vi skapat den digitala
jullovsaktiviteten men fick avslag. Problemet är att det lokala föreningsstödet i Skärholmen är
helt inriktat på allmänna arrangemang. Om man som förening inte arrangerar ett sådant så kan
man heller inte få föreningsstöd. Tycker den här begränsningen dels är märklig med tanke på att
man i andra stadsdelar även kan söka lokalt verksamhetsstöd (ex. Enskede-Årsta-Vantör,
Östermalm) och dels hämmar bildandet av ungdomsföreningar inom Skärholmens
stadsdelsförvaltnings område eftersom det visat sig vara ganska svårt att bilda och få
ekonomisk bärighet i en ungdomsförening i detta område. Något som gör att grundarna över
ganska lång tid måste vara beredda att stötta föreningen ekonomiskt. Problematiskt i ett område
där vi vet att medelinkomsten är ganska låg.
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Bilaga 3

Inget av vikt förutom det som rapporterats under KO/Förvaltning
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Bilaga 4
Beslutsrapportering

Paragraf Beslut Utförare Status, förra KS Uppdatering

2/2015, § 7,
punkt 5

Beställa kårband
xxxx Inte påbörjat Inget nytt

KST
2016+2018 Stadgeändringar KO

Har fått ett
svarsmejl som jag
inte hunnit svara
på

Inget nytt

§ 17 Scoutföräldrar ska hädanefter bjudas in
till kårstyrelsemötena KO Inte påbörjat Inget nytt

1/2019, § 14 Skapa skrivna rutiner kring “Trygga
möten” och utdrag ur polisregistret KO Inte påbörjat Inget nytt

? Skicka ut nyhetsbrev KO Inte påbörjat Inget nytt

6/2020, §
12, punkt c

Inköp av handsydda livlinor KO Inte påbörjat Pausad

8/2020, § 11
Åter kontakta sdf ang. valborg 2021 i
början av december KO

Har återkopplat
och fått svar om
avgiften för
polistillståndet

Inget nytt

8/2020, §
16, punkt a

Lyfta frågan om ett
skräpplockningsevent med ordföranden
i Stadsdelsnämnden

KO Inte påbörjat

Har på sätt och
vis påbörjat

frågan genom
att lyfta den till

tjänstepersonen
på sdf som vi

träffade tidigare

9/2020, § 7,
punkt 3

Ansöka om deklarationsbefrielse senast
2121-05-31 Kassör Ligger i tuben Inget nytt

9/2020, § 14 Kris och säkerhetsplan, uppdatering
KS (KO
samordn

ar)
Inte påbörjat Inget nytt

9/2020, §
16, punkt b

Dela webbversion av KS-protokoll vi
FB-tråden

KS (KO
samordn

ar)

Har inte hunnit
med Inget nytt

9/2020, §
16, punkt d

Köpa ny sjukvårdskudde AL spår-
arna? Inget nytt

Spårarnas AL
har lovat att
göra detta

Protokoll  3/2020
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9/2020, §
16, punkt g

Skapa ett stegringprogram för
scouternas inlärning

KS (KO
samordn

ar)
Inte påbörjat Måste vara klart

till Augusti

10/2020, §
17, punkt b

Skicka in synpunkter till Sdn om
reglerna kring det extra föreningsstödet KO Inget nytt

Inte klart men lyft
även denna fråga
med
tjänstepersonen

10/2020, §
17, punkt e

Fortsätta utredningen kring byte till
G-Suite xxxx

För att kunna
skaffa G-Suite
gratis måste vi
skaffa ett konto
på något som

heter TechSoup

Pausad.
Avvaktar tills vi
fått svar om
stadgeändringa
rna

2/2021, § 16 Leta ny lokal KO Har tittat runt lite

2/2021, § 17
Skicka ut intresseanmälan till
upptäckarna om sommaraktivitet

AL,
upptäcka

rna
Inte påbörjat

2/2021, §
19, punkt b

Köpa toner KO
Avvaktar tills vi
fått in lite
medlemsavgifter
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